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1. Hol és milyen mobilitáson vett részt (SMS vagy SMP), mennyi ideig? Miért ezt az 

országot/egyetemet/klinikát választotta? 

• SMS, azaz tanulmányi mobilitáson vettem részt Párizsban, az Université de Paris Cité 

(Descartes) fogadó egyetemen. A mobilitás 3 hónapig tartott (2022 március végétől 

június végéig).  

• Azért szerettem volna 3 hónapra menni, mert csak így volt megoldható az, hogy csúszás 

nélkül vegyek részt Erasmuson. 

• Az ország kiválasztásánál a fő szempont a nyelvtudás volt, emellett személyesen is 

kifejezetten kedvelem Franciaországot. Azért választottam Párizst, mert mindig is 

kedveltem a nagyvárosokat, szerettem az „élet középpontjában” lenni, emellett „once 

in a lifetime” lehetőségnek tartottam, hogy szervezett körülmények között több 

hónapot tölthetek ebben a csodás városban. Az egyetem kiválasztása adott volt, mivel 

ezzel az egyetemmel van kapcsolata a Semmelweis Egyetemnek.  

• A mobilitásom során a fő blokkom a Pszichiátria volt, ennek megfelelően kerestem 

olyan oktató kórházat, ami kiemelkedő ebben az ágazatban, így a Hôpital Sainte-Anne-

t választottam. (Érdekesség: itt fedezték fel a chlorpromazinet.) ☺ 

2. Hogyan és hol talált szállást? Mire érdemes szálláskereséskor figyelni? 

• Mivel a tanév közben kezdtem meg a mobilitásomat, így szeptemberben arról 
értesítettek, hogy a hivatalos kollégiumi szolgálat, azaz a CROUS nem fog tudni nekem 
szállást adni, így a kiutazás időpontjának közeledtével elkezdtem szállást keresni.  

• Az albérleteket nagyon drágának tartottam így megpróbálkoztam egy másik koli 
szolgáltatóval, a CitéU-vel, ahol a különböző házak saját e-mail címeire írtam. Itt 
kaptam is volna szállást, viszont szinte egyszerre kaptam egy új e-mailt a CROUS-tól, 
hogy mégis tudnak nekem szállást adni. Így végül a Résidence Jean Sarrailh CROUS 
kollégiumban voltam lakhattam, a város szívében egy egyszemélyes szobában, csodás 
kilátással. ☺ 

3. Miben tér el az oktatás/a munkarend a Semmelweis Egyetemen megszokottól? Mi az, ami 
nagyon tetszett? Mi volt a legjobb élménye? 

• Az oktatás negyedévtől kezdve a kórházakban zajlik, ez az időszak az „externat” és az 
orvostanhallgatók az „externe”-ek. Egy blokk az externat során 3 hónapig tart. Az 
externek kórházi dolgozóknak számítanak, így kapnak fizetést is a kórházaktól minden 
hónapban (~300 Euró körül). 

• A munka minden hétköznap reggel 8/9-tõl 12/13-ig tartott, ezután a hallgatók haza 
vagy a könyvtárba mentek tanulni. Emellett a délutánok során az Erasmus hallgatók 
számára van lehetőség más osztályra bejárni, én neurológiára és neuro-intenzívre 
jártam be.  

• A kórházi munka során azt tapasztaltam, hogy a hallgatók elemibb és fontosabb részei 
a kórház életének, mint a Magyarországon. Itt, Párizsban, a hallgatók hasznos munkát 
végeznek a gyakorlatok során, referálás után van lehetőségük labort és képalkotót 
rendelni, illetve megoldott a shadowing 1/1 vagy maximum ½ arányban (1 orvosra 1, 
de maximum 2 hallgató jut). 

4. A tanulmányok/szakmai gyakorlat megkezdésekor voltak-e nehézségei (adminisztrációs, 
kommunikációs problémák)? Ha igen, hogyan oldódtak meg? 

• Az elején nem kaptam meg a “Welcome” e-mailt ami tartalmazott minden információt 
a mobilitás megkezdésével kapcsolatban, viszont egy évfolyamtársam, aki már 
szeptemberben megkezdte a mobiltást, elküldte nekem, így ez egész hamar 
megoldódott. 

• A délutáni blokkom leszervezése egy kicsit nehézkesen ment az elején, de utána 
zökkenőmentesen zajlott. 



• Különösebb probléma nem adódott a fogadó egyetemmel, illetve az Erasmus Iroda 
mindkét fél részéről mindig rendelkezésemre állt, jó tapasztalataim vannak velük 
kapcsolatban. 

5. Van-e valami, amit másképp csinálna? (gyakorlat, lakhatás, utazás leszervezése stb.) 

• Ma inkább szomatikus betegségekkel foglalkozó osztályt választanék, mivel a 
szomatikus betegségek közelebb állnak a szívemhez és ott jobban tudnék 
funkcionálni, mint pszichiátrián. 

• Emellett rászánnék legalább fél-egy évet az Erasmusra, mivel egyrészt jobban el 
tudnék úgy mélyülni az itteni életben, illetve nem utolsó az sem, hogy jobban megéri 
papírmunka szempontjából is a hosszabb idő, mert körülbelül ugyanannyi 
papírmunkát kell elvégezni 3 hónapra mint 1 évre. 

6. Milyen a kinti Erasmus közösség (vannak-e közös programok, milyen segítséget nyújtanak 
a hallgatóknak stb.) 

• Nagyon sok, változatos, közös program van, amikről az ESN Paris Instagram oldaláról 
lehet leginkább tájékozódni. A programok nagy része a városon belül zajlik, de vannak 
szervezett utazások is, a hallgatók számára megfizethető áron (Erasmus Place, 
Voyagerie Parisienne, ESN Paris). 

• Én különösebb segítséget nem vettem igénybe a mobilitás során, így arról nem tudok 
nyilatkozni. 

7. Milyen a város, ahol a mobilitását töltötte? Mi tetszett benne? 

• Párizsban nem nagyon lehet unatkozni. A város tele van történelmi, kulturális, 
szociális, művészeti stb. program lehetőségekkel. Emellett nagyon gyakran vannak 
ünnepek, fesztiválok (pl.: la fête de la musique, stb.). 

• Emellett gyönyörű a város, érdemes csakúgy sétálgatni, felfedezgetni minden pontját, 
megismerkedni vele, mert itt mindenhol találhat valami csodát az ember. 

• Továbbá a gasztronómia sem utolsó, érdemes kipróbálni sok éttermet (tipikus francia 
„brasserie” olcsón: Bouillon Chartier), pékséget, a legtöbb helyen vannak menük 
kifejezetten hallgatók számára. ☺ 

8. Utazott a fogadó országban? Ha igen, merre járt, mi volt a legjobb élménye? 

• Igen, voltam kifejezetten Erasmus hallgatók számára szervezett utazáson és egyéni 
utazáson is.  

• Az Erasus Place szervezésében voltam a Normandie-Bretagne hétvégén, amelynek 
során több várost is bejártunk (Honfleur/Deauville/Saint-Malo/Mont Saint-Michel), és 
voltam Bordeaux és környékén (Bordeaux-Dune du Pilat-Arcachon-Château de 
Taillan). Mindkét utazás szuper volt! ☺ Nem csak szép helyeken jártunk, de barátokat 
is szereztem, és nagyon jófej volt a tour leader is.  

• Egyéni utazások során barátokkal meglátogattam Monet kertjét Givernyben, voltam 
Versaillesban, Étretatban, és Aix-les-Bains-ben egy fesztiválon. 

9. Milyen tanácsot adna a jövőben Erasmus-szal kiutazó hallgatóknak? 

• Menjetek! ☺ 

• Javaslom, hogy a mobilitás elején szerezzetek be egy francia telefonszámot és egy 
francia bankszámlát, hogy megkíméljétek magatokat a kellemetlenségektől (pl.: 
Revolutra nem minden kórház tud utalni). 

• Szükség esetén nyugodtan keressetek, ha van bármi kérdés, szívesen segítek. ☺ 

 


